
 

Skolebestyrelsesmøde, Skolecenter Hirtshals 
Tirsdag den 25. februar 2020 
Kl. 16.30 - 19.30 Hirtshals undervisningssted 
Fraværende:  
 
 
Punkt 1 - 6. årgang på tværs af de tre undervisningssteder i 
SkoleCenter Hirtshals 
Som en del af dette faste punkt på skolebestyrelsesmøderne i skoleåret 2019/20, får 
skolebestyrelsen denne gang besøg af nogle af dem der tættest på den nye organisering. 
Skoleleder Mie Bach, en lærer og to elever fra 6. årgang forbereder et ganske kort oplæg om 
hvordan det går, og hvad vi har lært indtil videre. Der afsættes god tid til spørgsmål. 
 
Indstilling: 
At Skolebestyrelsen tager oplægget til efterretning. 
 
Referat: 
Skoleleder Mie Bach, lærer Peter Jørgensen og to elever gav en introduktion til arbejdet med 
organiseringen af 6. årgang på tværs af de tre matrikler. 
Både fremlæggelse og spørgsmål havde et tydeligt læringsfokus, i forhold til hvilke udbytte vi 
har af denne organisering, og hvilke udfordringer der skal justeres i planlægningen af det 
næste skoleår. 
Det er blevet tydeligt efter vi er kommet i gang med organiseringen, at der både er et udbytte 
i forhold til fastholdelse af distriktets elever i overbygningen, men også et godt pædagogisk 
og læringsmæssigt potentiale i formen. 
Formen har vist, at der også er et stort behov for at igangsætte yderligere, og mere 
forpligtende, brobygningsinitiativer i de mindre årgange. Det er samtidigt vigtigt at inddrage 
forældregrupperne i brobygningstiltag. For de voksne der skal have 6. årgang, kan der med 
fordel planlægges overgangs/præsentationstiltag.  
 
 
Punkt 2 - Mobilfri Skole? 
Gennem en række teammøder, har skolecentrets pædagogiske personale drøftet fordele og 
ulemper ved mobilfri skole og/eller undervisning. 
På mødet fremlægges materialet fra drøftelserne og skolebestyrelsen drøfter det videre 
forløb. 
 
Baggrundsmateriale fra teammøder - BILAG 
 
Indstilling: 
At bestyrelsen finder frem til de vigtigste argumenter i debatten om mobilfri 
undervisning/skole. 

 

https://drive.google.com/open?id=1iCXvwHtaKFU46EEuLhNNDtCDPA45HdAe


 

At Skolebestyrelsen drøfter, om der skal arbejdes videre med emnet og eventuelt i hvilken 
retning og tidsramme. 
 
Beslutning:  
Skolebestyrelsen har drøftet emnet, med baggrund i kvalificeringen fra lærere og pædagoger 
i hele skolecentret. På baggrund af denne drøftelse, og de gode erfaringer fra afprøvningen 
på Tornby undervisningssted, ønsker skolebestyrelsen at lave en minihøring blandt det 
pædagogiske personale. 
Høringen der skal sendes ud formuleres således: 
 
Skolebestyrelsen har drøftet personalets arbejde med mobilfri skole/undervisningstid. På 
baggrund af denne drøftelse  og de gode erfaringer med mobilfri tid flere steder i 
skolecentret, ønsker skolebestyrelsen at lave en minihøring blandt det pædagogiske 
personale. 
Skolebestyrelsen ønsker at lave en testperiode hvor begrebet “Offline-pauser” afprøves. 
 
Offline-pauser betyder, at alle pauser i skoledagen er digitaliseringsfri, altså at der ikke må 
anvendes mobiltelefoner, computer, smartwatch osv. Det betyder også, at der er slukket for 
tv-skærme, projektorer og andre digitale underholdningsenheder. 
I testperioden gælder ovenstående for alle elever i SCH, fra 0. klasse til 6. klasse [0.-6.kl.]. 
 
Inden testperioden igangsættes, ønsker Skolebestyrelsen at høre personalet på følgende 
spørgsmål: 

- Hvor lang skal en testperiode være? 
- Hvad skal vi være særligt opmærksomme på i forbindelse med rammesætning af 

testperioden? 
 
Høringssvar til Rasmus Vørs Carlsen rasm3353@hjskole.dk senest den  …. 
 
Punkt 3 - Skolepolitiske mål i Hjørring kommune 
SkoleCenter Hirtshals arbejder med de fem temaer i skolepolitikken. Derfor samles der nu op 
på temaet SUNDHED. De tre elevrepræsentanter der har lavet elevundersøgelse om 
sundhed, genbesøger Skolebestyrelsen, og går denne gang mere i detaljen med hvad de 
forskellige elevgrupper emner om undersøgelsespunkterne. 
 
Det næste emne er Forældresamarbejde. Ledelsen har lavet et udkast til hvordan 
forældregruppens mening om de fire fokuspunkter Samarbejde, Dialog, Åbenhed og 
Gensidighed respekt kan undersøges. 
 
Udkast til forældreundersøgelse - LINK 
 
Indstilling: 

 

mailto:rasm3353@hjskole.dk
https://forms.gle/HAYXj1QfWB2bzN6x6


 

At Skolebestyrelsen drøfter udkastet til undersøgelsen om forældresamarbejdet, i forhold til 
form, indhold og evt. tidsplan for gennemførelse. 
 
Beslutning: 
Bestyrelsen vil gerne igangsætte en undersøgelse af samarbejdet mellem skole og hjem, for 
hele skoledistriktet. Derfor: 

- udsendes undersøgelsen, så svar kan behandles på skolebestyrelsesmødet i april 
2020. Der udsendes en særskilt undersøgelse på hvert undervisningssted, så det 
bliver nemmere at identificere gode og udfordret områder af skolecentret. 

- udsendes undersøgelsen af nærmeste leder, for at give undersøgelsen en relationel 
tilknytning til skolen. 

- undersøger ledelsen om undersøgelsen kan udsendes på flere forskellige sprog. 
  
 
Punkt 4 - Elevfravær 
Den 1. januar 2020 træder den nye bekendtgørelse om elevfravær i folkeskolen, i kraft. Det 
betyder, at der anlægges en restriktiv linje for hvordan skolelederne skal vurdere 
frihedsansøgninger for børn og deres familier. Det betyder også, at der indføres en helt 
konkret fraværsprocent hvor børneydelse kan blive tilbageholdt for familier. 
Ledelsen giver skolebestyrelsen et indblik i den praksis der skal understøtte ovenstående, 
med særligt fokus på: 

- De tre fraværskategorier 
- Registrering af fravær 
- Orientering og underretning 

 
Indstilling: 
At Skolebestyrelsen tager fremlæggelsen til efterretning 
 
Punkt 5 - Kvalitetsrapport 
Udkastet til Kvalitetsrapporten for skolerne i Hjørring kommune er nu klar. 
Ledelsen giver et oplæg om de vigtigste punkter i rapporten. 
 
Udkast til kvalitetsrapport - BILAG 
 
Indstilling: 
At Skolebestyrelsen giver udtryk for hvilke emner og områder i Kvalitetsrapporten der ønske 
nærmere indsigt i. 
 
Beslutning: 
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 
Bestyrelsen vil gerne have besøg af skolecentrets praktik- og karrierelæringsvejleder for at 
høre mere om kvalitetsrapportens afsnit om overgang til ungdomsuddannelserne. 
 

 

https://drive.google.com/open?id=1fE-RJUCGoXyAjI0S1Xw5P2bEaiRs2xnp


 

__________________________________ 
EVT./orienteringer: 
 
Ledelsen: 

- Elevsag -  
- Udvidet åbningstid SFO - udsat 
- Center-elevråd - udsat 
- Ny tildelingsmodel i Hjørring kommune 

 
Medarbejdere: 

- MED-udvalget arbejder med nogle retningslinjer for når børn har brug for at få 
medicin i skoletiden. Der arbejdes med udgangspunkt i forskellen mellem et 
personligt- og et professionelt ansvar. 

 
Forældrevalgte:  

- Der har været cykeltyverier i Hirtshals. Kan der evt. gøres noget for at minde om at 
cyklerne er låst og at cykelparkeringen står under videoovervågning på vores egen 
matrikel. Skolens teknisk service undersøger mulighederne. 

 
Erhvervsrepræsentant: 

-  
Kommende punkter: 

- SSP kommer på besøg en gang om året og giver en status. 
- Der følges op på anvendelsen af udvidet åbningstid i SFO, ved udgangen af 2019. - 

udsat til februar 2020. 
- Ønske om kommende punkt - forventningsafstemning i forhold til hvad der forventes 

af medarbejderrepræsentanterne i skolebestyrelsen 
  

 



 

Skolebestyrelsesmøder 2019/20 (kl. 16.30-19.30): 
20/8-19 -  
 
21/10-19 (flyttet fra 23/10-19) -  
 
18/11-19 - Økonomitema 
 
17/12-19 -  

- Budgetgodkendelse. 
- Høring, tildelingsmodel LINK 

 
25/2-20 -  

- 6. årgang 
- Skolepolitiske mål i Hjørring kommune 
- Mobilfri Skole? 
- Elevfravær 

 
28/4-20 -  

- Elevplaner 
- Besøg af skolecentrets praktik- og karrierelæringsvejleder 

 
16/6-20 -  
 
Møderne er som udgangspunkt i Hirtshals! 
 

 

https://drive.google.com/open?id=1Q3zvZxQRloBAbZIvly5fIrKIFXxPOCEw

